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Oktoober möödus valimiste tähe all. Es-
malt hääletati kaasava eelarve ettepanekute 
üle, seejärel mõned tunnid vahet ning ha-
kati valima vallavolikogule uut koosseisu. 
Kaasava eelarve hääletusvoorus osales 325 
Antsla valla elanikku kel vanust 16 ja enam.  
Tulemused nagu ka varasematel aastatel olid 
üsna tagavägised. 

Järgmisel aastal rajatakse kaasava eelarve 
toel Antsla linna UUS JA KAASAEGSEM 
BUSSIOOTEPAVILJON. Ettepaneku poolt 
hääletas 64 inimest

Teised ettepanekud kogusid toetushääli 
järgmiselt: 

• Avalikku ruumi videokaamerate paigaldami-
ne - 57
• Raamatukogu silmad särama! - 56
• Uhtjärve puhkeala/ujumiskoha arendamine  - 
56
• Vabaõhuteatri rajamine Antsla keskuses asu-
vasse „auku“  - 42
• Väliekraan Antsla kesklinna - 41
• Pesakastid ja linnuvaatlusplatvorm Uue-Ants-
la mõisaparki - 9

KALEV JOAB
arenguspetsialist

Mis tööd tehakse selles 
suures ilusas majas?
1. oktoobril käisid omavalitsuste päeva raames 
Kuldre Kooli õpilastele oma tööst rääkimas 
inimesed „suurest ilusast majast“ ehk Antsla 
Vallavalitsusest. Poole tunni jooksul andis igas 
klassis üks vallavalitsuse töötaja ülevaate oma 
tööst vallavalitsuses ja  vastas ka laste ja õpeta-
jate küsimustele.  Külalisteks olid: 
Eve Sikk (pearaamatupidaja), raamatupidami-
ne - 1. klass
Liana Neeve (keskkonnaspetsialist), keskkond 
ja haljastus - 2. klass
Kalev Joab (arenguspetsialist), areng ja kom-
munikatsioon - 3. klass
Rain Ruusa (majandusnõunik), majandus, 
teed, ehitus - 4. klass
Triin Uibo (lastekaitsespetsialist), sotsiaal ja 
lastekaitse - 5. klass
Kurmet Müürsepp (abivallavanem), valla inf-
ra jms. - 6. klass
Avo Kirsbaum (vallavanem), kohaliku omava-
litsuse ülesanded ja juhtimine - 7. klass
Meelis Kuus (IT- spetsialist) , IT vallas - 8. 
klass
Kersti Käis (vallasekretär), valimised jms - 9. 
klass

HELI KUULMETS
Kuldre Kooli õpetaja

Hea vallarahvas
Aeg möödub linnutiivul. Seda näeb kõige pare-
mini laste peal - kui kiiresti nad kasvavad. Ühel 
hetkel siputavad nad hällis, siis viime neid 
lasteaeda ja peagi käivad nad juba iseseisvalt 
koolis.

Viimased neli aastat on möödunud ühilda-
des tööd, pere ja kodu. Tuleb tunnistada, et see 
ülesanne pole olnud lihtsate killast, halle karvu 
juustesse on lisandunud omajagu. Kandideeri-
des neli aastat tagasi volikogusse oli minu suu-
rim soov teha koostööd, et valdade liitumise 
tulemusena ei hakkaks igaüks mõisaköit siku-
tama isesuunas.

Nüüd tagasi vaadates, arvan et saime kõik 
üheskoos sellega päris hästi hakkama. Antsla 
vald on teinud suure arenguhüppe kaasaegse-
ma elukeskkonna suunas. Omavalitsusena ole-
me suutnud ettevõtjatele toeks olla keskkonna 
loomise näol.  Koostöös ettevõtjatega leidnud 
sobivad maatükid. Oleme olnud toeks teede- ja 
tänavate rekonstrueerimise ning vee-, kanali-
satsiooni- ja soojatorustike rajamisel.

Oleme värskendanud ja toetanud kultuuri-, 
rahva- ja seltsimajade remonti ning võimalus-
te piires toetanud rahvakultuuri, näitekunsti ja 
sporti.  Kui mitmekesiseks ja huvitavaks suu-
dame oma kultuurielu luua, sõltub meist endist.

Antsla vallavalitsus on järjepidevalt pa-
nustanud koolide ja lasteaedade arendamisse. 

Kindlasti tuleb edaspidi panustada nii haridu-
sasutuste sisusse kui ka väliskesta, et Antsla 
valla haridusasutused oleks atraktiivsed nii 
praegustele kui ka tulevastele lastele ja lapse-
vanematele.

Siiralt hea meel on selle üle, et nii teede 
ja tänavate ehitamisel ning hoonete rekonst-
rueerimisel ja uute ehitamisel, oleme suutnud 
tähelepanu pöörata liikumispuudega inimes-
tele. Ühtlasi on vallavalitsus koostöös riigiga 
saanud olla toeks puudega inimeste kodude ko-
handamisel. Kõigil inimestel peab oleme õigus 
inimväärsele elule.

Kuid kõik pole läinud nii 
nagu soovitud. Kortermajade 
renoveerimine on liikunud ti-
busammul, rajatud on parklaid, 
vahetatud on mõned katused ja 
paigaldatud uusi katlaid. Ju pole 
vallas tegutsevad korteriühistud 
selleks veel valmis olnud. Sa-
mas usun, et korteriomanikel 
on soov ja tahe panustada oma 
koju. Siiani on puudunud ilm-
selt südikas eestvedaja, kes ai-
tab võimalusi otsida.

Spordimehena valutan sü-
dant järelkasvu pärast, kas hu-

vilisi ikka jagub igasse huviringi. 
Antsla vallas on olemas heas korras spordisaa-
lid, talvel suusarada ja aastaringselt saab jaluta-
miseks kasutada jalgteid. Ühtlasi on inimestel 
soov, et liikumisvõimalusi tuleks juurde.

Valla arengu taga ei seisa üks või kaks 
inimest. Valla arendamine on meeskonnatöö, 
kus vallavalitsusel, volikogul, komisjonidel ja 
asutustel on oluline roll. Soovin, et vastvalitud 
volikogu liikmed panustavad volikogu töösse 
selliselt, et Antsla vald püsiks tegusal ja arene-
val kursil!

AVO KIRSBAUM
vallavanem

Isiksused väikelinna kultuuriruumis
Väikelinna n-ö nähtav kultuuriruum võiks ülla-
tada külastajaid oma mitmekesisusega. Pealegi 
selleks on ideid ja mitmeid võimalusi, ennekõi-
ke tuntud isiksuste jäädvustamise näol.

Järgmisel aastal võime tähistada kunstnik 
Karl Pärsimägi (1902-1942)

120. ndat sünniaastapäeva. Ta oma sünniko-
du on vaid mõne kilomeetri kaugusel Antslast, 
so Oe külas Sika talus. Pealegi tema õlimaal 
lõuendil “Väikelinn” (1933) arvatakse olevat 
seotud Antslaga.

Samast kohast on pärit kirjanik Bernard 
Kangro (1910-1994), kes muide on õppinud 
Antsla kõrgemas algkoolis (1922-1924). Ants-
la linnas võiks mõlemale olla sobivasse kohta 
büst, nimeline tänav, nimeplaat vms. Nende 
tuntus ulatub Eestist palju kaugemale, välisrii-
kidesse.

Meenutamaks Eduard Aarnat (1909-1996) 
(nt nimeplaat majal, kus ta elas) oma koht peaks 

ennekõike olema tal kui Antsla Keskkooli/Güm-
naasiumi esimesel direktoril (aastast 1945). 
Pealegi oli tuntud veel kui meeskoori dirigent 
laulupidude korraldajana jne, aga ka huvitavate 
esseede ja luuletuste autor.

Lõpetuseks. Vaatan alati südant soojenda-
valt büsti kirjanik Marie Heibergile (1890-

1942) Urvaste kiriku pargis. Tõesti suurepära-
ne teostus Urvaste juurtega skulptorilt Lembit 
Paluteder’Ilt (1927-1995) aastast 1990, mille 
eest oleme talle tänulikud.

VAMBOLA RAUDSEPP
AKK 12. lennu lõpetaja

Karl Pärsimägiga laadi poolest 
teisi võrdseid maalijaid “Pallases” 
ei olnud. Sarnaselt oma õppejõule 
Konrd Mägile tugines ta prantsuse 
kunsti eeskujudele. Lõi omanäolisi 
fovistlikke, lokaaltoonidele rajatud 
figuurmaale, portreid, natüürmor-
te, maastikke. Antud töö on ilm-
selt Antsla vaade, mis on võrrel-
dav tema 1933. – 1934. aastast 
pärit suurepinnaliste kontrastsete 
teostega.

KOV valimistest Antsla vallas 
Antsla vallas on valimisealisi elanikke 3723. 
Neist osales hääletamisel 60,3% ehk 2244 va-
lijat.  Osalusprotsent  mis osutus meeldivalt 
kõrgeks oli sarnane (60,1%) ka eelmistel 2017. 
a KOV valimistel.  Kui eelmistel valimistel 
kasutas võimalust e- hääletada 873 valijat, siis 
äsja lõppenud valimistel oli e-hääletajaid 1039.

Kandidaatidest kogusid suurima häältesaagi:
Avo Kirsbaum 193
Kaspar Kurve 186
Kenno Roots  133
Kurmet Müürsepp 100

KALEV JOAB
arenguspetsialist

   

Valimistulemused mis lehe koostamise hetkel veel kinnitamata, olid järgmised:

Antud häälte arv % Kohtade arv volikogus

Valimisliit ANTSLA -URVASTE 1167 52.3 10

Valimisliit KODUVALD 396 17.7 3

Eesti Konservatiivne Rahvaerakond 347 15.5 2

Erakond Eestimaa Rohelised 279 12.5 2

Eesti Keskerakond 43 1.9 0

Foto: Janek Joab
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Praegu kehtib ehitusseadustik, mitte ehitusseadus
Kui praeguseks kehtetu ehi-
tusseadus andis võimaluse alla 
60 m2 ehitise püstitada kirjali-
ku nõusoleku aluse ja projekt 
tuli esitada vaid keerulisemate 
ehitiste puhul, siis kehtiv ehi-
tusseadustik näeb ette juba üle 
20 m2 või üle 5 m kõrge ehitise 
püstitamiseks ehitusteatise või 
ehitusloa taotluse esitamise 
koos ehitusprojektiga. Oma-
nik võib enda tarbeks ehitise 
ise projekteerida, kuid ehitus-
projekt peab vastama määru-
se „Nõuded ehitusprojektile” 
nõuetele, välja arvatud alla 60 m2 ja alla 5 m 
kõrge ilma sisekliima tagamiseta hoone projekt.

Kui praeguseks kehtetu ehitusseadus nägi 
ette kirjaliku nõusoleku alusel püstitatud ehitise 
valmimisest teavitamise viie päeva jooksul, siis 
kehtiv ehitusseadustik näeb ette ehitise valmi-
misel kasutusteatise või kasutusloa taotluse esi-
tamise koos ehitamise dokumentidega, mis hoo-
ne eripärast tulenevalt võivad olla: ehituspäevik; 
elektripaigaldise audit; kaetud tööde aktid; fo-
tod ehitamisest; koosolekute protokoll; vunda-

mendi mahamärkimise akt; projekti muudatu-
sed; sertifikaadid; paigaldus-, hooldusjuhendid; 
ehitusosade tehnilised dokumendid; kontrollak-
tid; ehitusprügi utiliseerimise dokumendid; jmt. 
Ehitamine tuleb alati dokumenteerida, kui ehita-
miseks on nõutav ehitusluba, kasutusluba ning 
kui ehitusseadustiku lisas 1 nimetatud juhtudel 
koos ehitusteatisega ja lisas 2 koos kasutusteati-
sega tuleb esitada ehitusprojekt.

Kõik teatised, taotlused, dokumendid tuleb 
esitada läbi ehitisregistri https://livekluster.ehr.

ee/ui/ehr/v1, millel on ka mõ-
ningaid keerulisemaid või veel 
arendamist vajavaid etappe. 
Kui on vajalik esitada teatist/
taotlust olemasoleva ehitise 
kohta, siis link (sinine) avaneb 
hoone andmete juurest. Kui 
seda seal ei ole, siis tuleb otsin-
gut korrata. Kui tekib küsimusi 
ehitisregistri kohta, siis saab 
alati abi ehitisregistri kliendi-
toelt (kontaktid ehitisregistri 
lehe allservas), või valla maa- 
ja planeeringute spetsialist Es-
ter Hommikult. Infot ehitamise 

ja selle dokumenteerimise kohta saab ka Antsla 
valla veebilehelt https://antsla.kovtp.ee/ehitami-
ne-ja-planeerimine .

Kui on mõtteid ehitamise liigse bürokraatia 
teemal, siis palun võtke ühendust Majandus- ja 
Kommunikatsiooniministeeriumiga, kellel on 
õigus tõlgendada ehitusseadustikku ja sellega 
kaasnevaid määrusi.

ESTER HOMMIK
maa- ja planeeringute spetsialist

Huvitegevuse toetus
Antsla valla 7-19-aastaste  noorte huviha-
riduses- ja huvitegevuses osalemise toetus-
voor lapsevanematele.

Läbi riikliku huvihariduse- ja huvitege-
vuse toetusmeetme saavad kõik lapsevane-
mad taotleda Antsla vallavalitsuselt toetust 
lapse huvihariduses- ja huvitegevuses osa-
lemiseks.

Ootame osalustasude, transporditoetuse 
ja laagris osalemise taotlusi (Lisa 2) 20. no-
vembriks aadressil vald@antsla.ee 

Ühe lapse osalustasu ja transpordi toe-
tussumma kuni 30 eurot kuus. Lapse laag-
ris, konkurssidel, võistlustel osalemise 
summa kuni 100 eurot aastas lapse kohta. 
Laagritaotlusi saab esitada ka  jooksvalt. 

Taotluse kord ja tingimused (määrus), 
taotluse-vormid leitavad Antsla valla ko-
dulehel https://antsla.kovtp.ee/huviharidus.

Lisainfo taotlemise kohta: Merle Tom-
bak, merle@antsla.ee, 5647 2632

Antsla Valla 
noorsootöö  
valdkonna 
tunnustamine
Kandidaate saavad esitada kõik juriidilised 
ja füüsilised isikud samuti on võimalik üles 
seada enda kandidatuur.

Tunnustuse pälvinud tehakse teatavaks 
ja autasustatakse noorsootöö nädala raames 
toimuval tunnustusüritusel 26. nov alguse-
ga kell 18.00 Tsooru Rahvamajas

Kategooriaid kuhu on võimalik kandi-
taate esitada on seitse:
• Hea klassikaaslane
• Silmapaistev kooli esindaja
• Tegus noor
• Silmapaistev talent
• Hea juhendaja
• Noorte sõber
• Aasta tegu noorsootöös

Kui mõnele kategooriale ei laeku ühte-
gi kandidaati, jääb selles kategoorias tiitel 
välja andmata.

Esitamistaotluse leiate  Antsla Valla 
Noored Facebooki lehelt. Paberkandjal 
saab kandidate esitada Antsla Linnaraama-
tukogus, kus on olemas vajalikud taotlus-
vormid.

Kandidaatide esitamine toimub 12. no-
vembrini!

Lisainfo Eerika Lääts ja Monika Aas, 
Kauri Kelner.

Valimisliit Antsla-Urvaste liikmed täna-
vad kõiki toetajaid ja valijaid, kes meisse 
usuvad ja hääle andsid. Oleme Antsla valla 
arengusse oma teadmiste ja oskustega pa-
nustanud parimal viisil. Lubame järgneval 
neljal aastal anda endast parima, et Antsla 
vallas oleks täna, homme ja ka järgnevatel 
põlvedel hea elada. Teiega koostöös meie 
vald areneb just selles suunas nagu me val-
lakodanikena ise siin soovime. Oleme jät-
kuvalt aktiivsed, anname volikogule julgelt 
teada oma rõõmudest ja muredest. Tagasisi-
de on arenguks väga oluline. Hoolime oma 
kodukohast! 

AVO KIRSBAUM
Valimisliit Antsla-Urvaste

Vallavolikogus otsustati
12. oktoobril toimunud volikogu istungil:

• kehtestati Antsla valla kaevetööde eeskiri;
• otsustati kaasfinantseerida Puidutöötlemise ja mööblitootmise kompe-
tentsikeskust TSENTER.

Protokolliga saab tutvuda Antsla valla avalikus dokumendiregistris, 
link: https://antsla.kovtp.ee/protokollid

HELLE SAVI
volikogu sekretär - registripidaja

Leaderi toel teenus piirkonda!
KS-TRAK OÜ on asutatud 09.07.1998 aastal 
Tartus. Ettevõte alustas tegevust metsamater-
jali ja puidu väljaveo, lõikuse ja töötlemisega. 
Tegutsenud peamiselt Antsla vallas ja selle lä-
hiümbruses. 

Alates 2000 aastast, osteti Antsla valda töö-
koja hoone, millega laienes ettevõtte tegevus ka 
remonditöödele. Peamiselt hooldati ja remondi-
ti rasketehnikat ning teostati keevitustöid. 

2017. aastal esitas ettevõte projekti „Auto-
remondi ja –hoolduse töökoda“ Võrumaa Part-
nerluskogu Leader alameetmesse 2.1 Ettevõt-
luskeskkonna arendamine“ kogumaksumusega 
11 260 eurot, millest 6 756 eurot oli toetuse osa. 

Projekti eesmärgiks oli luua Antsla valda 
kvaliteetset autoremonditeenust pakkuv tööko-
da, mis pakub enamikku autoremondi ja -hool-
dusega seonduvaid töid, sest taotlemise hetkel 
selliseid teenuseid pakkuvaid ettevõtted piir-
konnas puudusid. Teenuse pakkumiseks soetati 

erinevaid vajalikke töövahendeid, mis võimal-
dasid kohalikel elanikel teenust tarbida piirkon-
nas. 

Peale toetuse saamist on ettevõttel läinud 
hästi, probleem on pigem töötajate leidmisega. 
Head ja kohusetundlikku töötajat on täna väga 
keeruline leida. Tänu Leader programmist saa-
dud investeeringule tekkis julgus autoremon-

ditöökoda käima lükata ning oma elu ümber 
korraldada ja piirkonda tagasi kolida.  Toetu-
sega oli võimalik soetada autoremondi teenuse 
pakkumise käivitamiseks vajalikud seadmed, 
sest endal puudusid rahalised võimalused kõigi 
vajalike vahendite ostmiseks. Täna on ettevõttes 
tööl kaks inimest. 

Leader programmist taotlemine võib esma-
kordselt tunduda keeruline aga sellega saab hak-
kama ning kindlasti on kasu tegevusgrupi poolt 
pakutavast nõustamisest. 

KS-Trak on valmis uuesti Võrumaa Partner-
luskogu ettevõtluse meetmest toetust taotlema, 
et oma tegevust laiendada ning soovitab seda 
võimalust ka teistele Antsla piirkonna ettevõte-
tele. 

Võrumaa Partnerluskogu toetusmeetmed 
ettevõtjatele avatakse 2022 aasta alguses, huvi 
korral kindlasti ühendust võtta!

VÕRUMAA PARTNERLUSKOGU

Antsla vallavolikogu 8. koosseisu viimane istung Nõiariigis. Foto: Meelis Kuus
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Üks lõpetamas teine alustamas
Järjekordne omavalitsuse volikogu eluring on lõppenud ning oktoob-
ri lõpus nov alguses koguneb Antsla vallavolikogu uus koosseis, järje-
numbriga 9. Seda arvestatuna Eesti taasiseseisvumisest 1991. aas-
tal. Esimesed sellele järgnenud KOV valimised toimusid 1993. aastal.

„Arenguspetsialist Kalev Joab palus 
volikogu liikmetel vastata kolmele kü-
simusele.

1. Vaadates tagasi neljale aastale 
volikogus mis meenub? (positiivset, 
negatiivset, mis jäi otsustamata, milli-
se otsuse üle on hea meel)?

2. Millise hinde annad 5-palli 
skaalal lõpetavale koosseisule? Või-
malusel põhjenda.

3. Nimeta 1-3 olulisemat tegevust 
või investeeringut mis tuleks Antsla 
vallas ellu viia järgneva 4 aasta jook-
sul (tegevus või investeering mis ei 
kajastu kehtivas Antsla valla arengu-
kavas).

KAIA PRUULI:   
1. Volikogu istungid olid tavali-

selt arutelude rohked. Opositsiooni 
ettepanekutega eriti ei arvestatud. 
Kõige rohkem on mul kahju ajast, 
mis sai pühendatud revisjonikomisjo-
ni töösse. Tööd tegi komisjon palju, 
kuid vallavalitsuse vastuskirjad ette-
panekutele ja märgatud vigadele olid 
tavaliselt pigem üleolevad, kui et „jah 
me tunnistame vigu ja arvestame et-
tepanekutega.“

Ma ei tea, kas see on positiivne 
või negatiivne aga minule jäid  kõi-
ge arusaamatumaks tehingud Võru 
veega. Toimiv vesi ja kanalisatsioon 
on meile kõigile ülioluline aga pidev 
vallapoolne rahastus ja aktsiate ost-
mine jäi minule arusaamatuks.  

2.  Volikogule paneksin  hindeks 
“4”. Oli väga toimekas koosseis ja 
nii mõnigi arutu raharaiskamine sai 
maha tõmmatud (nt. Posti tänava pi-
kendus - kavandatava erihooldekodu 
juurdepääs ). Arutelusid oli palju ning 
samas oli ka põnev - iial ei teadnud, 
kuidas volikogu liikmed lõppotsuses  
hääletavad.  

3.  Esimesele kohale panen kindlas-
ti Antsla Gümnaasiumi B korpuse re-
noveerimise.  Antsla kool oli on ja jääb 
meie valda ning see peab olema korras, 
et oleks hea õppida ja töötada.  Teiseks 
Lusti lasteaia teise tiiva renoveerimise. 
Meil on juba praegu vaja lisarühma 
lasteaeda. Olen kindel, et selle hoone 
teine tiib saab vajalikuks kogu vallale, 
eelkõige lasteaiale endile.   

Kolmandaks kergliiklusteed. Eri-
ti vajalikud on need Tsoorus samu-
ti  Antsla Vana- Antsla kergliiklus-
tee (võimalusel ka Kuldresse oleks 
ideaalne). 

Kuna mina sel korral Antsla val-
lavolikogusse ei kandideerinud, siis 
tänan kõiki, kes mind eelmisel korral 
volikogusse usaldasid. Usun, et  and-
sin seda tööd tehes endast parima.   

MERIKE PRÄTZ: 
1.  Meenub mitme volikogu liik-

me pidev „esinemine“. Kas selleks 
andis tõuke volikogu istungite otse-
ülekanne, mida varasematel perioodi-
del ei olnud või isiklikud vajadused, 
ei oska öelda, aga selline pidev veni-
tamine häiris väga tugevalt volikogu 
töökorraldust.

Positiivne: vaatamata erinevate-
le nimekirjadele on enamus otsuseid 
võetud vastu üksmeeles. Vähe on 
erapooletuks jääjaid, st volikogus on 
isikud, kes suudavad otsustada.

Positiivne: on toimunud mitmeid 
vaidluseid milles julgetakse oma ar-
vamust välja öelda ja seda kaitsta.  
Negatiivne: volikogus on liikmeid, 
kes pidevalt proovivad halvustada 
ametnikke ja neid ärritada.

Otsused on olnud arengukava jär-
givad. Otsustamata ei ole midagi olu-
list jäänud.

Kahju, et me ei ole selle nelja aas-
ta jooksul saanud riiklikku lisatoetust 
Antsla Gümnaasiumi koolihoone re-
noveerimiseks.

2. Volikogule panen hindeks „4“ 
-  üldiselt on kõik hästi toiminud, 
parendamist vajab volikogu töökul-
tuuri eetiline pool.

3. Antsla Gümnaasiumi B-kor-
puse renoveerimine;  teed mustkatte 
alla (ülioluline on jõuda ka hajaasus-
tusse) ja kergliiklusteede ehitamine. 
Lootuses, et sellised kuumad suved 
nagu 2021.a jätkuvad, siis on väga 
vaja korrastada Nässmõisa järv. 

ÜLLAR SALUMETS: 
1. Antsla ja Urvaste valla ühi-

nemisega moodustati ühine Antsla 
vald ja valiti ühine volikogu. Vaid 
ühehäälse enamusega sai uueks val-
la nimeks Antsla. Ühinenud valla 
sümboolikaks jäi Urvaste valla lipp 
ja vapp. Hea meel on uuest perears-
tikeskusest, kergliiklusteest Antsla- 
Kraavi ja Uue-Antslas. Korda tehtud 
sõiduteedest ja tänavavalgustusest.  
Andekate kergejõustiklastega silma 
paistnud Antsla vääriks kaasaegse-
mat staadioni. Kahjuks puudusid 
selle rahastamiseks piisavalt omad 
vahendid. 

2. Küllap on volikogu koosseis lä-
bilõige meie valla inimestest ja nende 
soovidest. Kõik on toiminud rahulda-
valt.

3. Suurem investeering on meie 
inimeste heaolu ja elukeskkond. Spor-
ti ja liikumist võimaldav kaasaegne 
infrastruktuur. Kodulähedased kon-
kurentsivõimelise palgaga töökohad. 

AIRI HALLIK KONNULA: 
1. Hea meel on suhteliselt asjaliku 

volikogu üle, kindlasti on see põhjali-
kum ja mitmekülgsem kui oli Urvas-
te vallas, aga olen volikogu koosseisu 
kohta kuulnud häid sõnu ka Antsla 
poolt.

2. 4+. Haldusreformi järgselt 
moodustus meil just paraja suuruse-
ga vald, et selliseid ülesandeid täita, 
mis Eestis on omavalitsustele pandud 
ning volikokku on valitud inimesed 
põhiliselt nende tegude, mitte luba-
duste põhjal. 

3. Urvaste piirkonna kui miljöö-
väärtusliku ala ja  turismisihtkoha 
kompleksne arendamine ja Kane-
pi-Antsla kultuuritee kujundamine 
enne Tartu kultuuripealinnaks saa-

mist 2024, Antsla staadioni kaasajas-
tamine, Pokumaa tee kõvakatte alla 
viimise eest seismine ja kergliiklus-
teede rajamisega jätkamine (Ants-
la-Vana-Antsla-Uue-Antsla; Kuld-
re-Uue-Antsla; Urvaste piirkond). 

KADRI HILLAK:
1. Positiivsena tooksin välja vii-

mase nelja aasta jooksul tehtud inves-
teeringute rohkuse, mida on silmaga 
näha nii Antsla linnapildis kui ka val-
las tervikuna.

Negatiivsena tooksin välja voli-
kogu liikmete pideva omavahelise 
vastandumise ja dialoogi puudumise.

2. Annaksin hindeks tugeva nelja. 
Volikogu liikmete (n-ö opositsiooni 
ja koalitsiooni) omavahelist suhtlust 
hinnates peaks ehk võtma kasutusele 
kujundava hindamise meetodi, sest 
numbriline hinne võib olla päris eh-
matav.

3. Linda rahvamaja renoveerimi-
ne, Lusti Lasteaia tühjana seisvale 
osale kasutusotstarbe leidmine, Ants-
la Gümnaasiumi B-korpuse renovee-
rimine.

EVELYN TÕNISTE:
1. Lõppeva volikogu koosseisu 

jooksul oli meie vallas päris palju 
silmaga nähtavaid positiivseid muu-
tusi, siiski mul isiklikult käsi ei tõuse 
vastu rinda taguma, et ära tegin. Jah, 
mitmed suuremate investeeringute 
otsused saavad rohelise tule läbi vo-
likogu, aga eelkõige on nende muu-
tuste taga eestvedajate aastatepikku-
ne töö (nt Antsla Gümnaasium, Coop 
kauplus, Tsooru rahvamaja, Keeri 
tiigi park, noortekeskused, kergliik-
lusteed Uue-Antslas ja Kraavi ning 
Antsla vahel). Euroopa Liidu raha on 
palju kirutud, mina olen seda meelt, 
et väljastpoolt valla eelarvet tulevat 
raha peab maksimaalselt ära kasuta-
ma, seepärast on mul hea meel, et vo-
likogu toetas väga mitmeid projekte 
omafinantseeringuga (KIK projektid 
veevärgi ja valgustuse parandami-
seks, kohalike MTÜde projektid hoo-
nete renoveerimiseks ja neisse sisu 
loomiseks), sest valla eelarvest või 
kohalike entusiastide isiklikust raha-
kotist ei oleks saanud neid investee-
ringuid teha. 

Kõige emotsionaalsemad on vo-
likogus need otsused, mis puuduta-
vad inimesi isiklikult. Neid oli posi-
tiivseid, nt hoonestusõiguse andmine 
mõnele eraisikule oma kodu jaoks 
või juurdepääsutee loomiseks või 
kohalikule ettevõtjale ettevõtte aren-
damiseks (Baltic Steelarc, MPPuit). 
Aga oli ka selliseid otsuseid, kus 
ükskõik kas poolt või vastu hääle-
tades, jäi keegi kaotajaks, sest voli-
kokku jõudis teema juba eos konf-
liktsena (nt Pika tee renoveerimine, 
ettevõtlus Tsooru järvel, perears-
tikeskus, Antsla kesklinna planee-
ring). Südamele jääb see, et tihtipea-
le on selliste emotsionaalselt raskete 
otsuste taga infopuudus. See on üks 
teema, mis jääb hingele kripeldama, 
et ei osanud volikogu laua taga la-
hendust leida. Inimestele inimkeeles 
õigeaegne info jagamine hoiaks ära 
nii mõnegi konflikti ja teeks oluli-

selt lihtsamaks ka volikogu liikmete 
tööd. Teine teema, mis lahenduseta 
hingele jääb on sõimekohtade prob-
leem Lusti lasteaias. Tunnistan au-
salt, mina ei osanud seda lahendada 
ja mul on selle pärast siiralt kahju ja 
häbi. Ideaalis ma näen, et „vald“ ei 
tohiks probleemi lugeda lahendatuks 
enne, kui see on leidnud lahenduse 
abipalvega valda pöördunud inime-
se jaoks, aga tegelikkuses kipub asi 
olema nii, et valla jaoks on probleem 
lahendatud, kui see on kas kellelegi 
delegeeritud või otsustatud, et see 
polegi probleem. Sellel ideaaliunis-
tusel on üks eeldus - kõik, kes me 
teenime avalikku huvi, peame peeg-
lisse vaatama - ametnikud peavad 
tunnistama fakti, et nad on küll oma 
ala spetsialistid, aga eelkõige on nad 
klienditeenindajad ning volikogu 
liikmed võivad olla oma valdkonnas 
väga head, aga kahjuks ei ole nad 
igas teemas spetsialistid volikogus. 
Võti on koostöös nagu ikka. Kas 
mina olen kõiki volikokku jõudnud 
probleeme jälginud lahenduseni - ei, 
ei ole. Töö volikogus tähendab tohu-
tul hulgal materjalide läbi töötamist 
ja need on dokumendid, mida ei ole 
kerge lugeda. Veel raskem on neid 
dokumente koostada, aga see on 
suures osas valla ametnike igapäe-
vatöö. Volikogu liikmed on enamu-
ses tavalised inimesed, kes teevad 
seda kõike oma põhitöö kõrvalt, 
seepärast on ametnike abi väga olu-
line. Volikogu liikmetel ei ole aega 
viia läbi küsitlusi ja uuringuid ning 
teha neist kokkuvõtteid, et selgitada 
välja probleemseid kohti, selleks on 
ametnikud. Ja ma tänan meie valla 
ametnikke, kes volikogu liikmete-
le abiks on olnud ja info kogumise 
ning süstematiseerimisega tegelenud 
(nt kultuurikohtumised, Antsla ruu-
mikava jne).

2. Keskmisena annaks hindeks 4 
pika miinusega. Ma õppisin nende 
4 aasta jooksul palju ja mõistan, et 
kõrvalt on alati kergem kritiseerida, 
kui ise siin ja praegu otsustada. Vo-
likogu liige teeb oma otsuse selle 
info põhjal, mis tal on otsustamise 
hetkel. Kui hiljem selgub, et midagi 
oli teadmata või mingi info polnud 
tõene, siis on hilja. Aga nii kahjuks 
on, et esiteks me oleme inimestena 
ja volikogu liikmetena erinevas info-
väljas ja teiseks on inimesel omadus 
mõista sama juttu täiesti erinevalt, ka 
sama laua taga istudes - igaüks kuu-
leb seda, mida tahab kuulda. Ma olen 
täiesti veendunud, et kõigil ametnikel 
ja volikogu liikmetel on üks suur ees-
märk - et meie elu Antsla vallas oleks 
edasiviiv, lihtsalt vahel on teed selle 
eesmärgini jõudmiseks erinevad. Aga 
kuidas ikkagi teha nii, et ei juhtuks 
„tahtsime head, aga välja kukkus 
nagu alati“? Minu poolt jääb see kü-
simus vähemalt järgmiseks neljaks 
aastaks õhku, sest seekordsetel vali-
mistel ma ei kandideerinud isiklikel 
põhjustel. Tahan siiski tänada neid 62 
inimest, kes andsid mulle väärtusliku 
võimaluse tööks volikogus ning kin-
nitan, et andsin endast parima. Kui 
hea on minu parim, seda saab igaüks 
ise hinnata.

Uuele volikogule soovin vähem 
poliitikat ja rohkem häid inimesteva-
helisi suhteid. 

3. Antsla Gümnaasiumi lõpuni 
renoveerimine sh staadion, Lusti las-
teaia kasutuseta seisev tiib, ideaalis 
Lusti elukeskuse idee elluviimine, 
koostöös Maanteeametiga Antsla ja 
Vana-Antsla vahelise maantee ohu-
tuks muutmine, sh kergliiklustee ra-
jamine.

RAIVO VALNER:
1. Mul on väga hea meel, et meil 

õnnestus revisjonikomisjonis luua 
väga tugev ja pühendunud meeskond. 
Suutsime nelja aasta jooksul läbi viia 
väga sisutiheda kontrolli valla vahen-
dite kasutamise, koostööpartnerite 
kohtlemise ja üldise valla valitse-
misviisi kohta. Ma usun, et oleme 
suutnud meie valla toimimist muuta 
läbipaistvamaks. Mul on väga kahju 
sellest, et mõned volikogu liikmed 
seda läbipaistvust ei hinnanud ning ei 
pidanud väikese valla juhtimist täiesti 
seaduspärasel viisil võimalikuks.

Positiivselt saab märkida kindlas-
ti ka seda, et kõik volikogu liikmed 
püüdsid siiralt otsida parimaid lahen-
dusi kõikidele esilekerkinud prob-
leemidele, kahju on ainult sellest, et 
isiklikud suhted pimestasid mõnikord 
vallajuhtide või ka volikogu esimehe 
võimet lahendusi sisuliselt hinnata. 
Liiga tihti kippus olema suhtumist, 
et kõik, mida ütleb vale inimene, on 
vale.

2. Rahuldav. Otseselt valla aren-
gut ju siiski pidurdatud, palju olu-
list sai tehtud. Kindlasti volikogu 
esimene periood oli efektiivsem, 
tulenes tollase volikogu esimehe 
võimest kõiki võrdselt kohelda ja 
mõista, et kõigil volikogu liikmetel 
on õigus küsida küsimusi ja sõna 
saada. Teise volikogu esimehe puhul 
ei vastanud kindlasti juhtimine hea-
le demokraatlikule tavale. Näiteks 
keeldus volikogu esimees panema 
volikogu istungi päevakorda punkte, 
mis temale isiklikult ei meeldinud, 
ehkki terve rida volinikke nende 
arutamist soovis. Põhjendused tüüpi 
“Mina olen väga solvunud, et te nii 
võite mõelda “ kuuluvad liivakasti, 
mitte vallavolikokku. Liiga lihtsalt 
kippus ununema, et igal volikogu 
liikmel on mandaat rahva poolt ja 
seega on igal volikogu liikmel õi-
gus sõna saada ja küsimusi küsida. 
Volikogu liikme tööle annab hin-
nangu valija, mitte volikogu esi-
mees. Samuti otsustas ainuisikuli-
selt volikogu esimees, mida tohib 
istungil öeldust protokollida, mida  
mitte.

3. Kindlasti tuleb investeerida 
haridusse ning laias mõttes sotsiaal-
töösse. Tuleb lõpetada gümnaasiu-
mihoone  renoveerimine, teha korda 
Lusti lasteaed nii, et saaks avada uusi 
rühmi, teha korda staadion. Samas 
tuleb kindlustada hakkamasaamine 
eakatele: nii reaalne abi sotsiaaltööta-
ja poolt, kui ka võimalus ise hakka-
ma saada: transport poodi ja turule, 
koht kus koos käia, midagi huvitavat 
teha või lihtsalt kohvi juua ja kooki  
süüa.
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Veetka Ultra tutvustas 
Antsla valla kaunist loodust

Teiskordselt toimunud Veetka Ultra 
maastikujooks toimus 18. septembril 
viies jooksjad Karula Rahvuspargi 
kaunimatele maastikele, tutvustades 

Antsla valla lõunapiiri põnevamaid 
paiku. Erinevate pikkustega radadel 
sai aja kirja 101 võistlejat, püstitati 
mitu rajarekordit.

Hannes Normak läbis nõudliku 
50km raja ajaga 3:48.55 sekundit. 
Pikema distantsi arvestuses järgnesid 
võitjale Artur Part ja Dmitri Smoro-

Lõuna-Eesti omavalitsuste esindajad 
külastasid Euroopa kultuuripealinna 
tiitliaasta eel Kaunast
35-liikmeline Euroopa kultuuripealinn Tartu 2024 delegatsioon, kuhu kuu-
lusid ka Lõuna-Eesti omavalitsuste esindajad, külastas 22.-24.septembrini 
Kaunast ja Kaunase rajooni. Visiit korraldati, kuna Kaunas koos ümbritseva 
rajooniga on järgmisel aastal Euroopa kultuuripealinn ja tutvustas Kaunase 
Foorumi raames oma kultuuripealinna programmi. 

“Meie eesmärk oli näha, millises seisus on Kaunase regioon mõned kuud 
enne kultuuripealinna algust,” ütles Tartu 2024 Lõuna-Eesti koordinaator An-
nela Laaneots. “Külastasime erinevaid omavalitsusi, Kačerginėt ja Zapyškist, 
kus kohtusime ka Kačerginė omavalitsusjuhi ja Zapyškise asevallavanema-
ga,” rääkis Laaneots. “Mõlemad tõdesid, et kultuuripealinnaks ettevalmis-
tamine on liitnud kogukondi ühise eesmärgi nimel pingutama ja eelnevate 
kultuuripealinnade kogemustest õppimine on laiendanud juba praegu nende 
kogukonnaliikmete silmaringi.”

Lõuna-Eesti omavalitsuste esindajad külastasid ka Raudondvarise los-
sis asuvat muuseumikompleksi, kus oli eksponeeritud Jaapani kunsti näitus. 
Kohtuti muuseumi direktori Zigmas Kalesinskasega, kes selgitas , et Euroopa 
kultuuripealinna aastaks plaanitakse sinna kontserti koostöös Berliini ooperi-
teatriga ning tsirkusekunstietendust koostöös Itaalia tsirkusega. 

Zapyškises külastastati sealset loomemaja Stuba, mille eestvedajad laul-
sid ja sellega tutvustasid leedu iidset stuartinesi laulutraditsiooni. Külastati 
ka kogukonna tootjate ühist poodi “Lokali” ja osaliselt oli võimalus väisata 
Kaunase Foorumi sündmusi. Kaunase regiooni koordinaator Lukas Alysisega 
toimunud kohtumisel saadi teada, et Kaunase regiooni Euroopa kultuuripea-
linnaks ettevalmistuse protsess on kulgenud Lõuna-Eestiga sarnaselt. 1000 
sündmusest Kaunas 2022 Euroopa kultuuripealinna programmis on 100 pla-
neeritud toimuma väljaspool Kaunase linna, 10 festivali ja mitu üle-regiooni-
list ettevõtmist.

“Reis Kaunasesse oli väga inspireeriv ja silmiavav,” sõnas Antsla Kultuuri- 
ja Spordikeskuse juhataja Kaspar Kurve. “Kultuuripealinna tiitel on suur 
väljakutse ning võimalus mitte ainult vastavale linnale, vaid  tervele 
ümberkaudsele regioonile. Uued ideed, lähenemised ning tutvused 
aitavad kindlasti kaasa unikaalsete ning põnevate sündmuste korraldami-
sele nii Tartus, Antslas kui ka teistes Lõuna-Eesti maakondades.”

Kaunase kui tulevase Euroopa kultuuripealinna külastus 35-liikmelise dele-
gatsiooniga Lõuna-Eestist oli esmakordne. Lisaks esindajatele Lõuna-Eesti 
omavalitsustest ja Tartu 2024 meeskonnast osalesid ka maakondlike arendus-
keskuste esindajad.  

Ka Kaunas on Euroopa kultuuripealinn koos ümbritseva regiooniga, nii 
nagu ka Tartu kannab Euroopa kultuuripealinna tiitlit 2024 aastal koos Lõu-
na-Eesti omavalitsustega. Kaunase Euroopa kultuuripealinna tiitliaasta algab 
juba mõne kuu pärast, aastal 2022.

Edukas Antsa valla noor 
Celiin Jõesaar õpib Antsla Gümnaasiumi 10. klassis. 
Tema suureks hobiks ja kireks on motokross, millega 
on ta tegelenud tõsisemalt 2 aastat. Kuna Eestis on 
naissõitjaid vähe, tuleb tal osaleda üldarvestuses koos 
igas vanuses naistega. Vaatamata sellele on tal ette 
näidata arvestatavaid tulemusi.

KALEV JOAB,
arenguspetsialist

Celiin Jõesaar FB postitus
Kuna naiste karikaarvestus lõp-
pes Rakveres siis otsustasin ikkagi 
võistlema tulla. Sain võistelda uues 
Y klassis. Kuid pidime võistlema @
kaijaliisastserbakov-iga väljaspool 
arvestust. Sellegipoolest sain ma 

kokkuvõttes kolmanda koha, millega 
mina olen väga rahul. 

Nüüd aga võtaksin oma hooaja 
lühidalt kokku. Hooaja algul otsusta-
sin võtta osa EHKK –i (Eesti Hobik-
rossiklubi) sarjast ja ka Eesti meist-
rivõistlustest. Suutsin hooaja keskel 

olla EMV kolmas ja EHKK’i sarja 
liider. Kuid kuri saatus segas ennast 
vahele ja kukkusin mõlemas sarjas 
neljandaks. Kuid põhjuseta ei juhtu 
siin maailmas midagi ja ka halvad 
asjad on millekski head. Sain juurde 
palju palju kogemusi ning õppisin 
oma vigadest. Ma ei lase pead norgu 
vaid vaatan optimistlikult tulevikku.  
Olen rahul enda kiirusega ning tule-
muste ja saavutuste üle. . 

Tänan väga kõiki minusse usku-
jaid, kaasaelajaid, oma kullakalleid 
vanemaid ja kahtlemata oma venda 
@deimonjoesaar  

Suurimat tänu avaldan ka oma 
esimesele sponsorile!  Timpka Au-
to-ja Motovaruosad

din. Kiireim naine Margit Avikson lä-
bis raja ajaga 4:47.54, talle järgnesid 
Maigi Vaikla ja Liina Kesamaa.

35-kilomeetrisel distantsil näitas 
head minekut Eesti orienteerumis-
koondise liige Kenny Kivikas ajaga 
2:08.06 sekundit, saavutades maasti-
kul keskmiseks kiiruseks 3.41 min/
km. Teise koha saavutas Läti jooksja 
Janis Kums ja kolmanda koha Carry 
Saluste.

Naiste arvestuses oli kiireim eel-
mise aasta ultradistantsi võitja Maris 
Moor ajaga 3:14.49 sekundit, teisena 
jõudis finišisse Liina Krünvald ja kol-
mandana Piret Saar-Reismaa.

Meeste 15-kilomeetrise jooksu pa-
rim oli Vadim Petrenko (1:19.35), tei-
ne oli Neeme Mutso ja kolmas Gunnar 
Koitne. Naiste sama distantsi võitis 
Gerli Tedre (1:23.14), teine oli Helena 
Kõrge ja kolmas Marju Tempel.

„Kahtlemata on koroonaviiruses 
tulenevad piirangud jätnud sügises-
tele jooksuvõistlustele üle kogu Eesti 
jälje ning osalejate arvud on langust-
rendis. Ei saa mainimata jätta, et oo-
tasime see aasta mõnevõrra rohkem 
jooksjaid, kuid kujunenud olukord on 
paratamatus,“ ütles võistluse peakor-
raldaja Jonatan Karjus. „Sellegi poo-
lest oli hea meel näha, et vaatamata 
kõigele tuli osalejaid ka välismaalt 
ning tase oli eelmisest aastast tuge-
vam, sest purunesid mitmed rajare-
kordid.“

Osalejad kiitsid pärast võistlust 

rajamärgistust, huvitavat rada ja 
maitsvat sööki. 35 kilomeetri naiste 
3. koha võitnud Liina Kesamaa ütles 
pärast võistlust Veetka Ultra koha-
ta, et see on Eesti üks ilusaima raja-
ga ultrajookse. Kiidusõnu jätkus ka 
sama distantsi teisena lõpetanud nai-
se Maigi Vaikla suust: „Räägin kogu 
aeg, et ma olen asfaldijooksja aga 
peale pühapäevast Tallinna maratoni 
3 ringi ehk edasi-tagasi tuimal sirgel 
asfalditeel jooksmist, oli tänane jooks 
palju rohkem positiivseid emotsioone 
pakkuv. Nii ilus sügispäev, nii mõ-
nus vaheldusrikas maastik ja maitsev 
söök!“

Korraldajad tänavad Antsla valda, 
kes pani korraldusele õla alla – veel 
viimasel päeval tuldi vastu ja paran-
dati aukliku kruusakoormatega ligi-
pääsuteed parklasse. Samuti täname 
oma teisi suurtoetajaid Sportland, 
Tradehouse, Wihuri Agri ja Värska 
Originaal. Palju tänusõnu ja kiitust 
tuleb edasi anda ka Hauka Veloklu-
bile, kes on mitmeid rajaosasid aasta 
jooksul hooldanud. Samuti kõigile 
maaomanikele, kes meiega suurepä-
rast koostööd tegid. 

Võistlus kuulus tänavu esmakord-
selt Rahvusvahelise Maastikujooksu 
Assotsiatsiooni (ITRA) kalendrisse, 
mille arvestuses kogutakse rahvusva-
helise ultrajooksu edetabeli punkte, 
mis annab võimaluse kvalifitseeruda 
maailma suurematele võistlustele.

JONATAN KARJUS
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Ellujäämine on tore seiklus
8.-9. oktoobril käisid Kuldre 
rühma kodutütred ja noorkot-
kad rühmajuht Heli Kuulmet-
sa ja õpetaja Tiina Paeglisega 
Lääne-Virumaal Mustojal,  24 
tunni ellujäämislaagris.  Laa-
ger oli super tore ja vahva. 
Sõna otseses mõttes nautisid 
nii noored kui juhid.  Algas 
kõik reede, 8. oktoobri vara-
hommikul, kui rong viis meid 
Keenist Tapale. Juba rongisõit 
ise oli paljudele elamus oma-
ette. Tapal ootas meid Merili 
Vipper Luureretked OÜst koos 
bussiga, ning sõit RMK Mus-
toja lõkkeplatsile algas. Meil 
polnud aimugi, et me läheme 
mere äärde. Nii lahe! Kohale 
jõudes ootasid meid instruk-
torid, Evelin ja Taavi, kelle 
juhendamisel heiskasime lipu 
ja panime püsti telgid. Pärast 
lõunasuppi asusime paaritun-
nisele matkale metsa ja mere 
äärde. Ilm oli super ilus ja meri 
tõmbas kui magnetiga lapsi 
vette ja kividele turnima.  Mat-
ka käigus õppisime looduslike 
vahenditega vett filtreerima, 
tulepulgaga tuld tegema ja 
meeskonnatööna ehitati onni. 
Raja äärest korjati ka kurd-

lehise kibuvits marju ja otsiti 
metsa alt teematerjali. Matkalt 
tagasi tulles liitus meiega ka 
instruktor Margus, kes võttis 
juhtimise üle. Mängiti erine-
vaid meeskonna- ja rollimän-
ge, lasti vibu ning pandi korra-
likult proovile koostööoskus. 
Pärast õhtusööki pandi küde-
ma telksaun ja lahti läks üks 
ütlemata äge saunaõhtu koos 
grilli ja pagana külma jõesup-
lusega. Oli see vast mõnus! 
Kell üksteist, kui telgid olid 
soojaks köetud, kuulutati välja 
öörahu. Aga õhus oli ärevust ja 
ootust.  Uni ei tahtnud kuidagi 
tulla. No lõpuks ikka tuli. Ja 
siis tuli ööhäire ja ööorientee-

rumine! Oi see ärkamine, kui 
sa just oled magama jäänud, 
oli raske. Kaardi järgi pidi pi-
medas metsas ja rannas üles 
otsima mõned tähistatud punk-
tid ja lõpuks ka hommikuse 
toidukraami koti. Mõnel gru-
pil läks orienteerumine ladusa-
malt, mõned matkasid ikka pä-
ris pikalt, aga lõpuks jõudsid 
kõik õnnelikult laagrisse tagasi 
ja said uuesti magama minna. 
Väsimus võttis hoobilt või-
must ja nii jäid ahjud kütmata, 
ning vastu hommikut oli kohe 
tunda, kelle magamiskott kva-
liteetsem oli ja rohkem sooja 
hoidis. Hommik oli varajane. 
Kell seitse äratus, väike sörk 

ja instruktori juhendamisel ka 
võimlemine. Seejärel pandi 
laager kokku ja asuti ehitama 
jõe ületuseks köisrada. Nii 
mõnigi noor ületas jõge kohe 
mitu korda, nii äge oli. Kellel 
jõeületus tehtud, proovis kätt 
airsoft relvaga. Lõpetuseks 
veel väike pruukost enne tee-
leasumist ning juba ootas meid 
buss, et viia laagrilised tagasi 
Tapale, kust väljus Valga rong. 
Kaks tundi sõitu ja olimegi 
juba Keenis. 

„Koduuuu!“, hüüdsid lap-
sed rongilt maha astudes. 

Sellised matkad ja seiklu-
sed õpetavad lastele palju roh-
kem kui traditsiooniline tund. 
Õpitakse üksteisega arvesta-
ma, teisi aitama ja ühise ees-
märgi nimel koos tegutsema. 
Lapsed muutuvad iseseisvaks, 
hakkavad oma peaga mõtlema 
ja olukordadele lahendusi otsi-
ma. 

 24 tunni ellujäämislaagrit 
rahastas Kaitseliidu Isamaalise 
Hariduse Programm.

HELI KUULMETS
Kuldre rühma rühmavanem/pealik

Õpihuvilaager kui kasulik ja põnev õppimise vorm
Õpihuvilaagrite eesmärk on 
leevendada COVID-19 kriisist 
tingitud negatiivseid mõjusid: 
toetada õpilaste õpimotivat-
siooni, turgutada vaimset ter-
vist, toetada huvi üldpädevus-
te ja ainevaldkondade vastu. 
Antsla gümnaasiumi õppete-
gevust on rikastanud õppeaas-
ta alguses erinevad õpihuvi-
laagrid.

Nõiariigis toimunud 10. 
klassi võõrkeeltele, kunstiai-
netele, ettevõtlusele ja sotsiaa-
lainetele pühendatud õpihu-
vilaagri heale kordaminekule 
aitasid kaasa meie kooli võõr-
keelte õpetajad Aive Trummal, 
Tiia Potter, Merle Paat, Anu 
Silm ja Kaspar Kurve. Esinda-
tud olid kõik Antsla gümnaa-
siumis õpitavad võõrkeeled: 
inglise, saksa, soome, vene ja 
prantsuse keel. Keeleõppe ko-
gemusi jagasid ka abiturient 
Maarja Liba ja vahetusõpilane 
Saksamaalt Nele Melchior.

Suhtlemiskoolituse töötu-
ba juhtis Kadri Kõiv ja loovu-
sega tegeles Annika Kõrvoja. 
„Tõhusa õppimise töötuba“ 
oli mõeldud kõigile, kes tead-
likult oma sihte seavad ja aega 
oskavad hinnata. EPSÜ - Ees-
ti Psühholoogiaüliõpilaste 
Ühendus ehk tuntud nime all 
Psühhobuss liige Kadi Lang 
andis väga häid „tööriistu“ tõ-
husa õppimise teostamiseks.

Osaleda sai ettevõtlusmän-
gus, mida juhendasid Ettevõt-
lusküla töötajad Evelin Rätsep 
ja meie kooli vilistlane Liis 
Tenno. Toekas toit ja head ruu-

mid koolituse läbiviimiseks 
olid Nõiariigilt.

Õpetajate Helle Vänzeli, 
Ülle Anieri ja Marietta Lõo 
eestvedamisel toimus kuus 
Rakett69 õpihvuvilaagrit, mil-
lest võttis osa 95 õpilast 4. - 12. 
klassini. Noorema ja vanema 
astme laagrid toimusid eral-
di. Rakett69 õpihuvilaager oli 
sisuliselt suunatud loodustea-
duste, matemaatika ja tehno-
loogiapädevuste kujundamise-
le. Laagri kolme päeva jooksul 
lahendati üheksa ülesannet 
matemaatika, loodusteaduste 
ja tehnoloogia valdkonnast. 
Rakett69 õpihuvilaager on 
sündinud Kvark Unicornland 
OÜ ja AHHAA Teaduskesku-
se SA koostöö tulemusena. 

Lastel oli võimalik panna 
proovile nii oma teadmised, 
meeskonnatöö tegemise os-
kus, katsetada erinevaid rolle 
ning avastada oma tugevusi ja 
üles leida nõrkusi. Laagri üles-
ehitus toetus Rakett69 saate 

formaadile. Iga 
päeva alguses 
moodustati uued 
meeskonnad, va-
liti võistkonnale 
kaptenid ning 
pandi end proovile erinevates 
ülesannetes. Võistluse jook-
sul andsid juhendajad pidevat 
tagasisidet ülesannete lahen-
duste kohta. Igal laagripäeval 
toimusid erinevad sotsiaalsed 
tegevused, ei puudunud ka 
virgutuspausid. Laagrite ju-
hendajad tänavad lapsevane-
mat Janika Tõntselit, kes tagas 
suurepärase toitlustuse laagri-
päevade ajal. 

Juhendajad said laagritest 
nii suurt innustust, et korralda-
sid minihuvilaagri õpetajatele 
ja koolitöötajatele, kes lahen-
dasid samu ülesandeid, mida 
õpilasedki.

Projekt “Õppekodade loo-
mine” on loonud aluspõhja 
viie kooli koostööle. Tegevus 
on suunatud viie kooli õppe 

-ja ainekavaliste tegevuste tu-
lemuslikumaks muutmiseks 
läbi praktilise ja uuendusliku 
õppekeskkonna. Antsla güm-
naasiumi, Kuldre kooli, Osu-
la kooli, Tsirguliina kooli ja 
Lüllemäe põhikooli koostööst 
sündis Antsla gümnaasiumi 
algatusel õpihuvilaager, milles 
on pandud suurt rõhku kolme 
koja omavahelisele koostöö-
le. Loodusteaduste koja, teh-
noloogia koja ja meediakoja 
koostöös toimub viis põnevat 
laagripäeva. Viie kooli laager 
tegi avastardi 14. oktoobril. 
Osalejate tagasiside annab 
uusi põnevaid ideid järgmis-
teks ettevõtmisteks.

MARIETTA LÕO
LIIVIA REBANE

Lusti Lasteaia tegemisi...
Septembrikuu möödus Lusti lasteaias kiirelt ja teguderohkelt. 

Kuna sügis on andide aeg, siis oli meie eesmärgiks tutvu-
da kõigega, mida loodusel on pakkuda. Uurisime ja tutvusi-
me kõige sellega, mida saime oma kodu aedadest, põldudelt 
või metsast.  Keskkonnaspetsialist Helen Kivisild käis lastele 
salapärast seente maailma tutvustamas.  Spordinädalal kes-
kenduti laste terviseteadlikkuse tõstmisele ja rohkele liiku-
misele. 

Koostöös kodudega toimus värviline ja väga huvitav 
„Nunnunäitus”. Aitäh kõikidele peredele, kes leidsid aega 
„nunnusid” meisterdada ja muutsid näituse huvitavaks ja 
mitmekesiseks.

Lusti lasteaias on juba mitu aastat traditsiooniks olnud 
septembri lõpus õunajooksu korraldada. Sellel aastal muutsi-
me veidi traditsioone ja korraldasime koos jänkudega hoopis 
porgandijooksu.

Ja kindlasti ei saa mainimata jätta, et üle mitme aasta toi-
mus lasteaias taas Mihklilaat. 

Võrumaa Arenduskeskus tunnustas maakonna särava-
maid haridustöötajaid. Aasta lasteaiaõpetaja 2021 laureaat on 
Hea Alguse rühma õpetaja Kersti Kala.

Traditsiooniliselt valitakse konkursi korras Lusti laste-
aias aasta töötaja ja meeskond. Sellel aastal valiti aasta töö-
tajaks Kadri Vaiksalu ja meeskonnaks Keel ja kõne + Ma-
temaatika (Pilleriin Tamm, Kärt Salumets, Anneli Saar, Lilli 
Antsov, Mare Reinhold).

Aitäh õpetajatele ja meeskonnale, olete tunnustamist igati 
väärt!

LUSTI LASTEAED

Muusikapäev Kuldre Koolis 
1. oktoober on rahvusvaheline muusikapäev. Selle päeva ees-
märgiks on teadvustada muusika tähtsust kõikide inimeste 
elus. 

Kuldre Kool tähistas rahvusvahelist muusikapäeva Lem-
miklaulude kontserdiga. See tähendas seda, et kõik soovi-
jad said üles astuda endale meelepärasega muusikapalaga.  
Koolimaja trepist sai lava ning 8. klassi õpilased lõid 
püsti ka kohviku ning kontsert võis alata. Kokku as-
tus üles 16 õpilast veel rohkemate muusikapaladega. 
Oli tore näha, et õpilastel leidus julgust esineda ning kontser-
diks oldi põhjalikult valmistutud. Kõigil esinejatel aitas et-
tevalmistusi teha muusikaõpetaja Sirli Hellamaa. Pole üldse 
välistatud, et selline musitseerimine sai mõne õpilase jaoks 
millegi suure alguseks. 

Aitäh kõikidele osalistele! 
KAIRIT LADVIG
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MIHKEL VESKE  29.09.1946 - 15.10.2021

KALMER SCHMIDT  16.11.1960 - 04.10.2021

MAREK  VAREND 22.04.1969 - 17.10.2021

AINO OJA   18.11.1929 - 06.10.2021

HELGI HAAK   25.07.1932 - 22.09.2021

ELLE KÄRGENBERG  17.06.1951 - 20.09.2021

Südamlik kaastunne  
lahkunu lähedastele!

Õnnitleme uusi 
vallakodanikku  

ning tema vanemaid!

MIRTEL

Palju õnne oktoobrikuu 
juubilarid!

90
HARRI  SARAPUU 

85
MILVI  NUMMERT 

ELDUR-MIHKEL  SAAR 
UKU SAAL

80
ALO VIIRPALU 

AINO-TIIU VAIKJÄRV 
EVI LAIDVER

ELGI TAMMVERE 
ADO ADAMS

75
MART PRUULI 

ANU PILT

70
ILSE KALA

MARTIN TRUMP 
LEA PIIRITALO

ELLI KURSS 
ELE SIKK 

Tegus september Kuldre lasteaias Sipsik
Rõõmusipsikute september 
möödus kuidagi väga kiiresti. 
Nagu ikka õppeaasta alguses 
tuleb rühma uusi lapsi ning siis 
on rühmas üksteisega tutvumi-
ne, üksteise tundmaõppimine  
ja uue rühmaga harjumine. 
Õppisime selgeks ja tuleta-
sime meelde üksteise nimed, 
vaatasime üle kuskohas  aset-
sevad mänguasjad ja õppeva-
hendid ning kuidas nendega 
toimetada . Muidugi see, mida 
kõige rohkem oleme teinud 
on mängimine, käemängude 
mängimine, õppemängude 
mängimine, lihtsalt vabal ajal 
mängimine. Tegelikult ju ongi 
mäng väikese inimese töö, 
loomulikult jõudsime seda 
kõike õppetegevuste kõrvalt. 
Niisiis on Rõõmusipsikute sü-
gis alanud tutvudes, kõige uue 
ja huvitavaga  harjudes ning 
õppimise käigus palju mängi-
des. 

Tähesipsikud on lasteaia 
turvaliste seinte vahelt päris 
mitmel korral kooli bussiga 
maailma avastamas käinud. Et 
september oli marjade, seente 
ja puude  kuu, aed- ja puuvil-
jade kuu, tegid õpetajad vahva 
otsuse, et kogu seda tarkust 
on kõige põnevam oman-
dada seal, kus saab olla nö 
„sündmuste keskel“. Õp Mai 
on maailma parim autojuht. 
Kuldre Kooli tähtsaim mees, 
direktor Andrus Kompus, 
usaldas kooli bussi rooli kee-
rama just õp Mai. Tol päeval 
oli lasteaias paras ports lapsi, 
nii et kõik mahtusid turvaliselt 
väikesesse bussi ära. Tähesip-
sikud omandasid muuhulgas 
ka liiklustarkust- turvavöö 
peab nõuetekohaselt kinnita-
tud olema, sõbraga jutustan 
vaikse häälega, et kaasreisijaid 
ja bussijuhti mitte häirida. Ja 
bussi sisenemine ja väljumine 
toimub ikka ühekaupa, mitte 
kõik korraga. Kokkulepe oli, 
et kui jutt muutub bussis liiga  
valjuks, jääb buss tee veerele 

seisma ja enne edasi ei liigu, 
kui bussi saabub  vaikus. Kõik 
nõustusid kokkuleppega ja 
nagu „üks mees“ lubati sellest 
ka kinni pidada. 

Tähesipsikute sihtkoht oli 
ESS-SOO. Seal nägid ja kuul-
sid Tähesipsikud väga pal-
ju põnevat. Metsas õppimist 
alustasid tublid  Tähespsikud 
seenemetsast. Lapsed said tea-
da, milliseid seeni tohib korja-
ta ja milliseid mitte. Ja kui ei 
tea täpselt, mis seenega tegu 
on, siis las ta jääb parem metsa. 
Väikesed ämbrid olid kaasas ja 
tühjaks need ei jäänud. Usinad 
seenelised panid oma ämbri-
tesse kollaseid kukeseeni, üli-
maitsvaid männiriisikaid, suu-
repäraseid pilvikuid. Näha sai 
punast ja valget kärbseseent 
ja murumuna ehk ämmatossu. 
Õp Mai teadis, kus asub mäg-
ra-linnak ja seegi sai üle vaa-
datud. Väärt teadasaamine oli  
see, et sarapuu lehed on abiks 
siis, kui metsas peaks tekkima 
vajadus hügieenitoimingutega 
tegeleda. Millegi pärast tekitas  
just see tarkus Tähesipsikutes 
kõige enam elevust. Õp Mai 
näitas lastele metsas kasvavaid 
marju, mida üldse suhu pista 
ei tohi, sest need on väga, väga 
mürgised- üks nendest oli pii-
belehe mari ja teine ussilaka 
mari.

Edasi liikusid Tähesipsi-
kud Ess-soos kasvavate mar-
jadega tutvust tegema. Küll oli 

seal palju pohli ja jõhvikaid. 
Iga laps valis endale sobiva te-
gevuse- kas korjas marju kaasa 
võetud karbi sisse või poetas 
neid suhu. Pohlad ja jõhvikad 
on tervisele väga kasulikud. 
Keegi ilma marjadeta soost ära 
ei tulnud. 

Õhtul viidi metsasaadused 
koju.

Köögiviljadega käisid Tä-
hesipsikud tutvust tegemas 
Vaabinas elava proua Helju 
Ruul`i aias. Tädi Helju aed 
oli suur ja rikkalik. Kõige-
pealt tutvustas tädi Helju Tä-
hesipsikute seltskonda kahele 
väga toredale sõbrale- härra ja 
proua Kalkunile. Aedik ava-
ti  ning härra ja proua astusid 
uhkelt Tähesipsikuid uudista-
ma.  Härra Kalkun ajas suled 
kohevile ja näitas külalistele 
oma ilu, nagu ütles tädi Helju. 
Härra ja proua Kalkun saatsid 
Tähesipsikuid kogu õppekäigu 
jooksul. Aegajalt oli selja ta-
gant kuulda härra Kalkuni ra-
hulolematust. Suures aedikus 
olid  lambad. Perenaine lubas 
lastel lammastele leiba pak-
kuda. Algul mõni laps kartis, 
kuid  veidi  julgust kogudes 
olid kõik nõus  lammastele 
maiust andma. Ja siis said vah-
vad Tähesipsikud uudistada 
tädi Helju suurepärast aeda. 
Kõigil külalistel lubas lahke 
perenaine maitsta mustikaid 
ja vaarikaid. Iga laps sai oma 
käega maa seest välja tõmmata 

porgandi, mis osutus üsna ras-
keks ettevõtmiseks. Ka kartulit 
sai iga laps hargiga maa seest 
välja kaevata. Lisaks porgan-
ditele ja kartulitele kasvasid 
tädi Helju aias peedid, kurgid, 
suvikõrvitsad, aedoad, melo-
nid, arbuusid ja palju muudki 
maitsvat ja kasulikku. Tädi 
Heljul oli aias  uhke kasvuhoo-
ne, kus said kõik viinamarju ja 
tomateid  maitsta. Õppekäigu 
lõppu jättis tädi Helju üllatuse- 
tal olid kanad. Tähesipsikuid 
said neid ka vaadata. Isegi 
üks muna anti Tähesipsikutele 
kaasa. Tädi Helju oli ütlemata 
tore ja lahke perenaine. Tähe-
sipsikud lahkusid sealt suure 
korvi täie aedviljadega, mida 
jagus lasteaias maitsmiseks 
pikaks ajaks. Tähesipsikutelgi 
oli tädi Heljule kingitus- Sip-
siku lasteaia imekaunis kruus. 
Suur, suur aitäh tädi Heljule ja 
tema vahvatele loomadele!

Üks eriti põnev näitus  toi-
mus  „Tähesipsikute“ rühmas. 
Septembris oli juttu   metsast 
ja puudest. Tähesipsikutele 
räägiti, et puidust valmista-
takse igasuguseid asju.  Lastel 
paluti kodudest kaasa tuua eri-
nevaid puidust tehtud esemeid. 
Lapsed on alati südamega asja 
juures ja toodi nii puidust tar-
beesemeid, mänguasju kui ka 
lihtsalt iluasjakesi. Igale ese-
mele oli juurde pandud väike 
sedel, millel  oli kirjas, milli-
sest puidust üks või teine asi 
valmistatud on. Uudistamist ja 
vaatamist oli päris palju. Pui-
dust tehtud mänguauto, laeva 
ja  lennukiga said lapsed män-
gidagi. Aitäh kõigile lapseva-
nematele koostöö eest!

Just nii põnev oligi septem-
ber „Sipsiku“ lasteaias.

PÕNEVAD TEGEMISED 
PANID KIRJA ÕP KRISTINA 

„RÕÕMUSIPSIKUTE“ RÜHMAST 
JA ÕP ANNELI „TÄHESIPSIKUTE“ 

RÜHMAST
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ENE KLAAR
Ene on Ants-
la valla Kuldre 
kandi kuldses 
eas prouade 
kokkusaamiste 
ja ühistegevus-
te eestvedaja. 

Tema oskused ja 
kogemused  tööelust 

on aidanud inimesi 
m õ i s t a ka siis kui on raske mõista, 
julgustada, leida probleemide lahendami-
se võimalusi, vajadusel olnud inimesele 
lihtsalt seltsidaamiks. Ene on ümbritsevast 
elust huvituv inimene, pidev õppija, väga 
hea kuulaja ja positiivse  suhtumisega 
olukordadesse, empaatiline ja laia silma-
ringiga.   Ene hobideks on kanga kudu-
mine, käsitöö ja raamatute lugemine, ära 
ei ütle ka nukunäidendis  nukkudele oma 
hääle andmisest ja  mängimisest. Juba 
aastaid on eakate kokkusaamised olnud 

kord kuus. Ene on organiseerinud teat-
ri ühiskülastusi Tartusse, Viljandisse  
ja Rakverre, kohtumisi psühholoo-
gi, arsti, kirjanike jt  huvitavate ini-
mestega, et leida vastuseid inimesi 
huvitavatele küsimustele. Toredad 
on olnud suvised reisid erinevatesse 
paikadesse . Hea koostöö on Antsla 
linna eakate klubi „Sügismeloodiaga”. 
Väga asjalikud on olnud kohvikupäev, 
kevadine piknik, sügise tervitamise päev 
„Tervis ja toit oma aiast”. Üritusteks 
vaja mineva raha on ta taotlenud projek-
tide kirjutamise teel  vallavalitsusele. Ta 
on eakatega hea koostööpartner Kuldre 
raamatukogu ja Uue-Antsla rahvamaja 
tegemistes. Ene on asjalik vanaema oma  
lastelastele.

Enele on antud Antsla valla „Kohaliku 
elu edendaja 2018” tiitel 2019.a kevadel.

Kuldre kandi inimesed teavad ja tun-
nevad alati rõõmsameelset Enet ja oota-
vad  ta üritusi.

EEVI MIHHAILOV
Eevi on naine, kes 
on ema ja vanaema, 
mitte ainult oma las-
tele,vaid

kogu Kobela 
rahvale. Teda tea-

vad ja austavad kõik, 
kes vähegi selles kü-

las on elanud ja elavad 
praegugi. Ta hoiab korras 

k ü l a keskuses asuva  Linda rahvamaja 
ja selle ümbruse. Lööb kaasa ja paneb oma 
õla alati alla ning sütitab ka teisi tegelema 
igasuguste tegevustega, et elu oleks huvi-
tav ja põnev. Ta seisab ja hoolitseb selle 
eest, et tulevastele põlvedele jääksid alles 
traditsioonid. Peale selle on tubli  ja aktiiv-
ne eakate klubi „Sügismeloodia“ liige ja 
osaleb ka rahvatantsurühmas.  Eevi kodu 
asub küla südames ja külarahval on Eevi 
südames.

Tunneme oma valla eakaid

1. oktoobril toimunud eakate festivalil jagati ka meie valla tublidele tunnustust! Eesti Pen-
sionäride Ühenduste Liit tunnustas tänumedaliga Evi Mihhailovit ja Ene Klaari pühendumise 
eest aastate jooksul aktiivse ühiskonnaliikmena. Palju õnne ja suur tänu panuse eest meie 
kogukonna ellu!

„Sügismeloodia“ sügisreis
Südasuvel külastasime Hiiumaad ja saime 
väga positiivse laengu sealsest loodusest 
ja kohaliku elanikkonna ettevõtmistest. 
Nüüd mõtlesime, et vaatame hoopis ringi 
lähipiirkonnas. Külastasime Mooste mõi-
sat Põlvamaal ja Uue-Saaluse veinitalu 
Võrumaal.

Mooste mõisat on esmakordselt mär-
gitud 16. sajandi lõpust alates, kuid õige 
areng ja ehitustööd algasid alles 20. sajandi 
algaastatel. Lõplikult valmissaanud mõi-
sakomplektis oli kokku 23 hoonet, millest 
tänaseni on säilinud ja arhitektuurimäles-
tisena registreeritud 18 hoonet. Vahepeal 
ei olnud üle kogu Eestimaa mõisahoone-
tele mõistlikku lahendust. Eesti Vabariigi 
taasiseseisvuse taastamise järel sai Mooste 
mõisakomplekti omanikuks grupp Soome 
ärimehi, sel ajal olemasolnud hooned la-
gunesid veelgi. Päästjaks osutus Mooste 
vallavalitsus eesotsas energilise vallava-
nem Ülo Needoga. Vald ostis sisuliselt 
hävinenud hooned enda omandisse. Ühes-
koos leiti aktiivsete inimeste eestvedami-
sel kirjutatud projektide kaudu ja kaasates 
kõikvõimalikke Euroopa, samuti vabarii-
gisiseseid võimalusi, rahalised vahendid 
olemasolevate hoonete rekonstrueerimi-
seks ja ümberehitamiseks. Nüüdseks on 
Mooste mõisa peahoonest saanud Moos-
te mõisakool, valitsejamajast mõisakooli 
väikemaja ja kunstitöökoda. Endisest mõi-

sa karjalaudast on saanud kuulus folgiko-
da, viinavabrikust  kõrgema klassi hotell ja 
restoran. Oma koha on leidnud savikoda ja 
vibukoda, samuti villakoda, taaskasutus-
koda ja vanaajamaja. Käsil on tõllakuurist 
ökoloogilise ehituse kompententsikeskuse 
ehitustööd ja väljaarendamine. Oma uut 
rakendust ootavad veel endine sigala ja 
mõisaait. Nähtu oli kõik praktiline ja hea 
lahendusega ja tundus toimivat kompaktse 
tervikuna. Aga kripeldama jäi siiski küsi-
mus, et aga kus on siis põllumajanduslik 
tootmine, see milleks mõis omajal ajal oli 
mõeldud ja tegutses.

Uue-Saaluse veinitalus ootasid meid 
talu omanikud Maris ja Mati Kivistik. 
Eelnimetatud abielupaar ei ole sugugi ko-
halikud, vaid pärit hoopis Eestimaa põh-

jaosast. Uue-Saaluse mõisa 
endise moonakatemaja ostsid 
nad aastaid tagasi suvekoduks. 
Pärast põhjalikku remon-
ti ja ehitustöid alustati 2017. 
aastal veinide tootmisega. 
Veinid valmivad astelpajust, 
viinamarjast, rabarberist, eba-
küdooniast, vaarikast ja teis-
test marjadest. Toormaterjal 
ostetakse Lõuna-Eesti taludest, 
kelledega on koostöölepingud. 
Talul on olemas astelpaju- ja 
viinamarjaistandus, kusjuures 

astelpaju toodangust tehakse veini, kuid 
viinamarjasortidest kasvatatakse vaid 
lauaviinamarju ja nendest veini ei tehta. 
Pererahva juhendamisel tegime tiiru istan-
duses, veiniköögis ja veinikeldris. Degus-
teerimislauas pakuti kuut erinevat veini 
ja suupisteid. Meie seltskonnale maitses 
kõige enam „Ulgumaa Pohlavein“. Kõik 
veinid olid maitsvad. Kaasaostmiseks tek-
kis kiiresti järjekord, õnneks jätkus kõigile 
soovijatele oma maitsele vastavalt.

Selle aasta tegemised on seega am-
mendatud. Õnneks ei seganud meie ette-
võtmisi ka koroonaviirus. Tänan Antsla 
Vallavalitsust, kes meid rahaliselt toetas. 
Tänan kõiki kaasaaitajaid ja osalejaid.

MAIVI PILL

Sügav kummardus ja tänu 
• ilmataadile, kes on lasknud ikka päiksel 
särada just siis, kui meil seda väga vaja
• üritustest osavõtjatele ja külalistele – esi-
nejatele
• koostööpartneritele ja abilistele
• valla toetusele, sest muidu ju meil kohta 
tegevusteks ei olekski
• meie oma prouadele, kes on tegusalt pa-
nustades osalenud (eriti külakohvikus)
• kõigile neile, kes tõid üritustele kaasa oo-
tamatuid toredaid üllatusi (nt lõõtsamängi-
jad)

Kui vaid aeg ja olud lubaksid meil veel 
veidi jätkata ja siis oleks keegi, kes võtaks 

Kuldre kandis tegevuste vedamise enda 
õlgadele, tuleks värske energia ja vahvate 

mõtetega. Ma arvan, et me keegi ei tahaks 
elada räämas ja mahajäetud külakeskuses. 
Et seda ei juhtuks, tuleb igaühel anda oma 
väike panus. Alustada võiks näiteks sel-
lest, et tulla vaatama ja kaasa lööma oma 
koduakende all toimuvast. Kasvõi esialgu 
ainult uudishimust. Rõõmustaksite korral-
dajaid ja iseennast. 

Aitäh tunnustamise eest. Jagan seda 
kõigi eespool nimetatutega. Tervist ja jak-
su meile kõigile. 

ENE KLAAR

Kultuurisündmused Antsla vallas
OKTOOBER
23. Eestimaa Rahvamajade Päev. Uue-Antsla Rahvamaja 60. 
juubel, Uue-Antsla Rahvamaja
23. Eestimaa Rahvamajade Päev, Antsla KSK
26. Vallavillak, Antsla KSK
27. Eesti mängufilm „Kratt”, Antsla KSK
30. Halloweeni õhtu, Antsla Noortekeskus
31. Antsla valla matkasari, start Vana-Antslast

NOVEMBER
4. Kontsert „Külm ja kuum”, Uue-Antsla Rahvamaja
5. Kaikamäe kultuuriõdak, antsmbel Kukerpilid, Kaika selt-
simaja
7. Tsooru mälumänguturniir, Tsooru Rahvamaja
9. Vallavillak, Antsla KSK
13. Antsla KSK 65. juubeli tähistamine, Antsla KSK
13. MTÜ V-Klubi kutsub: Isadepäevapidu ansambliga „Vana 
Kallim”, Tsooru Rahvamaja
17. ETA Tantsuetendus „Amimowing”, Antsla KSK
19. Urvaste Kapelli ja Uue-Antsla koduloomuusemi juubel, 
Uue-Antsla Rahvamaja
23. Vallavillak, Antsla KSK
26. Noorsootöönädala tunnustussündmus, Tsooru Rahvamaja
28. Jõulutulede süütamine Antslas ja Tsoorus, Antsla ja Tsooru

DETSEMBER
3. Antsla Acoustic Pööly Gläänz, Antsla KSK
4. Mängufilm,  Urvaste seltsimaja 
5. Tsooru mälumänguturniir, Tsooru Rahvamaja
7. Vallavillak, Antsla KSK
12. Advendilaat, Uue-Antsla Rahvamaja
18. Puhkeõhtu, Tsooru Rahvamaja
23. Jõulupidu ansambliga „Sada ja seened”,  
Uue-Antsla Rahvamaja

Kultuurikalendris võib seoses COVID-19 levikuga tulla ette 
muudatusi. Palume jälgida jooksva info saamiseks vastava 

korraldaja infokanaleid

7. ühismatk
Vana-Antsla—Vaabina—Lümatu—Uhtjärve—Uue-Antsla—Vana-Antsla

MATKASARI
Külla küladesse!

Start ja �niš 
Vana-Antsla 
pudelimaja 
juurest.

Rada 18km

Hauka Veloklubi

31. oktoobril
kell 12.00

Delfi kaart
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TALUTURG  
6. JA 20. 
NOVEMBER Alates 

9.00 Antsla 
turuplatsil

OÜ ESTEST PR ostab 
metsa- ja põllumaad.  

Tel 504 5215,  
514 5215, 

info@est-land.ee

Järgmise lehe kaastööd  
palume saata  

kalev@antsla.ee  
16. november

Väljaandja: 
Antsla Vallavalitsus, F.R. 
Kreutzwaldi 1, Antsla linn 
66403 Antsla vald  
tel 785 5164, vald@antsla.ee
Toimetaja:  
Kalev Joab, kalev@antsla.ee

Küljendus:  
Ajakirjastus OÜ 
info@ajakirjastus.ee
Trükk: Printall
Tiraaž: 1915
Kohaletoimetamine: Omniva

Antsla Valla Leht

OHTLIKE PUUDE 
LANGETAMINE/

HOOLDUS JA ÄRAVEDU 
TEGEVUSKINDLUSTUSEGA 

ARBORISTILT. KÄNDUDE 
FREESIMINE. ÜLEKASVANUD 

HEKKIDE LÕIKUS.  
TÖÖ KIIRE JA KORRALIK!  

5666 7776,  
info@vikatimees.eu

Ostame kasvavat 
metsa, põllumaad
ja metsakinnistuid

Kinnistud võivad 
olla tehtud
raietega või 

asetseda
piiranguvööndis.

Tel: 5611 1900
info@metsakeskus.ee

LIIGU, LIIGU,
LAULUKÕNÕ!

Üles astva: Lasva Miihikuur, naisikuur Mai Põlvast,
naisikuur Tempera Võrolt, segäkuur Hansa Tartost,
segäkuur Hilaro Võrolt, segäkuur Läte Kambjast,

segäkuur Kevadised Hetked Põlvast,
Võro Muusigakooli mudilaisikuur Ritsik.

6. novvembril kell 17
Põlva kultuurikeskusõn

Kuulutadas vällä vahtsidõ võrokeelitside koorilaulõ
konkursi preemiäsaaja ja kuulda saa

konkursi parõmbit laulõ.

Kontsõrt

Pilet 5 eurot, latsilõ massulda. umapido.ee

 
LITSENTSIGA 

KORSTNAPÜHKIJA,  
KA MAALE.  

Oma redel kaasas.  
Tel. 5191 6605.

Meelelahutuslik mälumäng

Kuni 5 võistkonda (kuni 3 liiget meeskonnas)
Osalustasu 1€

Antsla Kultuuri- ja Spordikeskuse
väikeses saalis

T 26. okt 18:00
T 9. nov 18:00

T 22. nov 18:00
T 7. dets 18:00

13.novembril kell 16.00
Karula rahvuspargi külastuskeskuses 

www.loodusegakoos.ee

Meile kõneleb hinnatud zooloog ja 
loodusetundja ning armastatud
jutuvestja Aleksei Turovski. 
Juttu tuleb meie kodumaa kiskjatest 
alates havist ning lõpetades Eesti 
rahvuslooma hundiga.
Loengu pikkuseks koos kohvipausiga on 
kaks tundi.

Üritus on tasuta, kuid eelregistreerumisega!
Lisainfo telefonil 5110658 või 
info.karula@rmk.ee

LOODUSÕHTU
HAVIST HUNDINI


